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Zápis z jednání Komise pro životní prostředí Mníšek pod Brdy ze dne 27.05.2024 

Místo jednání – Nádražní ul., hřbitov 

Program jednání KŽP dne 27.05.2024: 

1. Schválení programu jednání a určení zapisovatele a ověřovatele zápisu. 

2. Úkoly uložené Radou města či jednotlivými odbory městského úřadu. 

2.1 Úpravy zeleně na hřbitově v Mníšku pod Brdy 

2.2 Parkování v ulici Nádražní – koordinační situace 

3. Osázení pozemků p.č. 379/25 a 394/7, k.ú. Stríbrná Lhota, které jsou v majetku města Mníšek 

pod Brdy (jde o návrh rozdělení většího půdního bloku na dva menší formou keřové výsadby) 

4. Borovice na parkovišti u restaurace Marjána  

5. Různé 

 

Přítomni: Jiří Rom, Martin Cihla, Dana Dalešická, Jaroslav Salava, Libor Čermák, Hana Tůmová, Zdenka 
Čermáková Troníčková, Jana Vítková 
Host: Jiřina Romová 

 
Jednání zahájeno 19,05. 
Jednání ukončeno 20,50. 
 

1. Schválení programu jednání a určení zapisovatele a ověřovatele zápisu. 
Komise odhlasovala program. Jako zapisovatelku zvolila Jiřinu Romovou a jako ověřovatelku Zdenku 
Čermákovou Troníčkovou 
PRO: 8  PROTI: 0  
 

2. Úkoly uložené Radou města či jednotlivými odbory městského úřadu. 

2.1 Úpravy zeleně na hřbitově v Mníšku pod Brdy 

Návrh ozelenění hřbitova vypracovala Jiřina Romová. Komise se shodla, že je potřeba akutně se 
zabývat úpravou a stavem zeleně na hřbitově. 

• Nejdůležitějším bodem je vyřešení kontejnerů na odpad. Dostačující by byl 1 velký kontejner, 
ze 3 stan uzavřený jednak pohledově, jednak by se zabránilo rozfoukávání odpadu. Komise 
navrhuje kontejner posunout od stávajícího umístění do levého rohu nového hřbitova ke zdi 
hned k oplocení (při pohledu z ulice Nádražní) a zároveň zbudovat nová vjezdová vrata tak, aby 
bylo možné kontejner položit a „natáhnout“ přímo z ulice. 

• Komise dále navrhuje umístit do prostoru stávajících dvou kontejnerů dominantu nového 
hřbitova: strom(y) (lípa, platan) + plastika (anděl, strom života) či kříž ….. ve spolupráci 
s architektem města. 

• Dále komise navrhuje nahradit vykácené cypřiše a thúje podél oplocení nového hřbitova              
na pravé straně (při pohledu z ulice Nádražní). Je potřeba odstranit kořeny pokácených dřevin, 
teprve následně zasadit živý plot z tisu, který by měl být tvarován do výšky cca 3 m. Dále vytvořit 
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izolační zeleň při téže hraně nového hřbitova tam, kde nyní chybí (zejména kolem posypové 
loučky). 

• Komise doporučuje provést výsadbu etapově, začít ideálně již na podzim 2024, v prostoru 
nového hřbitova (možnost čerpání grantu, výsadba ve spolupráci s farností, dobrovolníky). 

• Zálivku stromů a keřů je vhodné řešit závlahovým systémem rozvedeným ze stávajících studní 
a zároveň zřídit několik míst pro napuštění konví po celém hřbitově. 

• Pokud by výsadba vycházela v blízkosti již stávajícího hrobového místa, bude vhodné vytvořit 
před hrobem kořenovou clonu tak, aby růst kořenů nemohl do budoucna poškozovat hrob        
(to se týká zejména staré části hřbitova). 

• Plán ozelenění viz přílohy 
 

2.2.  Parkování v ulici Nádražní – koordinační situace 

Komise nezná zadání a účel návrhu parkovacího stání, zda má řešit ranní nápor při dovozu dětí před 
školu, či odpolední dojezdy na kroužky. Předpokládáme, že parkoviště by nebylo určeno primárně           
pro návštěvníky hřbitova. 
 
Nabízí se možnost zbudovat parkovací stání podél ulice Komenského, kolmé stání, které by bylo výrazně 
jednodušší a s menším záborem půdy, zároveň by děti snadno prošly zadní brankou na hřiště. 
 

 
 
Komise jednoznačně podporuje vznik parkovacích stání podél školního hřiště naproti hřbitovu v ulici 
Nádražní v místě živého plotu. Zároveň je ale potřeba zamezit parkování mezi lípami u hřbitovní zdi 
z důvodu permanentního poškozování kořenů lip. 
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3.  Osázení pozemků p.č. 379/25 a 394/7, k.ú. Stríbrná Lhota, které jsou v majetku města Mníšek 
pod Brdy (jde o návrh rozdělení většího půdního bloku na dva menší formou keřové výsadby). 

Komise záměr doporučuje k realizaci, formou výsadby s grantovou podporou, vysadit původní druhy 
keřů a vytvořit tak nově mez rozdělující půdní bloky, délka cca 350 m. Jedná se o pozemek s horší 
obslužností pro zálivku. 

Žlutě je vyznačeno dotčené území. 

 

 

4. Borovice na parkovišti u restaurace Marjána 

Před několika dny byl položen nový asfalt na parkovišti před restaurací Marjána v celé velké ploše 
pozemku. Při realizaci nebyl vůbec brán ohled na zde rostoucí mohutnou borovici, která byla zalita 
asfaltem téměř až k patě stromu. Tento zásah je natolik negativní, že je zde reálné riziko úhynu stromu 
a je potřeba požadovat bezodkladnou nápravu. K této situaci ohledně borovice se také zvedla vlna 
nevole ze strany občanů. 
 
Návrh opatření: 

- před započetím prací ochránit kmen bedněním před poškozením (již nyní je patrné poškození 
kmene od techniky) 

- odfrézovat opatrně asfalt v kruhu o poloměru min 2 m a následně vyplnit propustným 
materiálem – štěrkem 

- Strom podpořit zálivkou 
- Nápravu provést do 10 dnů od 28.05.2024 

 
Nevíme, jaký úřad tento postup povolil, bylo ověřeno, že to nebyl SÚ MpB. Je potřeba se dotázat ORP 
Černošice, zda-li se k tomuto záměru vyjadřovali. 
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3. Různé - ulice Nová 

Komise sledovala realizaci prací v ulici Nová spočívající v odstranění stávajících dřevin, opravě parkovacího 
stání, opravě chodníku a obnově travnatého pásu mezi silnicí a chodníkem a považuje za potřebné se 
k tomuto vyjádřit. Došlo zde k zásadním pochybením realizační firmy, ale taktéž pochybením ze strany 
investora a technického dozoru. Náprava, co se týče rekultivace prostoru pro ozelenění, byla provedena. 
Přivedení dešťové vody do pásu zeleně ze strany chodníku, které bylo podmínkou v rámci rozhodnutí               
o povolení kácení stávajících dřevin, ale provedeno nebylo. Vzhledem k tomu, že chodník má i po většinu 
své délky špatné spádování, nelze tuto chybu dodatečně technicky vyřešit, aniž by musel být povrch 
chodníku předělán. Bohužel stejná situace nastala při realizaci chodníku V Lipkách, kdy měla být voda 
z chodníku přivedena ke stromořadí a proveden byl pravý opak! 
 
Komise proto žádá, aby veškeré budoucí stavby byly řádně dozorovány a realizační firmy donuceny, 
v případě pochybení, práce předělat. Zároveň je potřeba se snažit do budoucna co nejvíce dešťových vod 
přivést do plochy zeleně, již při projektové činnosti na to pamatovat a požadovat zapracování                         
do projektu. 

 
 
Další jednání Komise je naplánováno na 17.06.2024 
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